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Priopćenje Vijeća za elektroničke medije obzirom na medijske natpise a vezano uz pravdanje sredstva 
Fonda za poticanje pluralizma i raznovrsnosti elektroničkih medija 

 

Vijeće za elektroničke medije odlučno odbacuje tvrdnje radijske novinarke Ivane Lekšić da je znalo za 

lažiranje radijskih emisija financiranih sredstvima Fonda za poticanje pluralizma i raznovrsnosti 

elektroničkih medija i da nije pokazalo nikakav interes da tu praksu istraži. 

Vijeće svaku godinu raspisuje javni natječaj za dodjelu sredstava Fonda – kriteriji za dodjelu propisani 

su Zakonom o elektroničkim medijima i pripadajućim pravilnicima i u svakom su trenutku provjerljivi 

na web stranicama Agencije za elektroničke medije.  

Radi se o višemjesečnom poslu preslušavanja i pregledavanja radijskih i televizijskih emisija. Primjera 

radi prošle su godine na 2 natječaja bile prijavljene 2253 radijske i 370 televizijskih emisija.  

Odluku o raspodjeli sredstava Fonda Vijeće također objavljuje na svojim stranicama i pri tome navodi 

ime nakladnika, naziv emisije, broj dodijeljenih bodova, iznos koji je nakladnik tražio i koji je dobio od 

Vijeća.  

Po objavi odluke nakladnici potpisuju Ugovor o korištenju sredstava Fonda i isplaćuje im se 80% 

dodijeljenih sredstava. Preostalih 20% dobivaju tek nakon što opravdaju, odnosno dokažu da su 

prijavljene emisije uistinu i proizveli te koliko su sredstava za to utrošili (bilo vlastitih ili dodijeljenih iz 

Fonda). Nakladnici moraju uz ostalo navesti i imena osoba koje su „proizvodile“ pojedinu emisiju, 

broj tih emisija, datum njihova emitiranja te snimke samih emisija (po svakoj emisiji tri u 2011. godini 

i dvije u 2012. godini).  

Pravdanje je samo jedan od načina na koji Vijeće odnosno Agencija provjeravaju korištenje sredstava 

Fonda. Drugi način je redovni nadzor kroz koji se obavezno provjerava i proizvodnja emisija 

financiranih iz Fonda. Treći je odlazak u neposredni nadzor nakladnika, a četvrti je reagiranje na 

pritužbe, bilo anonimne ili potpisane.  

Vijeće ovom prilikom ističe da se u posljednje 3 – 4 godine nitko, pa ni gospođa Ivana Lekšić nije žalio 

na lažiranje emisija, bilo radijskih bilo televizijskih. U suprotnom Vijeće bi reagiralo i obavilo 

izvanredni nadzor.  

Vijeće je svjesno da ne postoji sustav nadzora koji bi u potpunosti uklonio sve moguće zlouporabe, no 

iz godine u godinu radi na rješenjima koja bi takve zlouporabe svela na najmanju mjeru. Primjera radi 



za ovogodišnji Fond Vijeće je nakladnicima uvelo obvezu čuvanju snimki svih fondovskih emisija cijelu 

godinu, ne samo 90 dana kako to propisuje Zakon o elektroničkim medijima.  

 

Netočna je tvrdnja gospođe Lekšić da je na sastanku s članovima Vijeća ove jeseni jasno i glasno 

upozorila na lažiranje radijskih emisija za Fond. Vijeće potvrđuje da je gospođa Lekšić s troje kolega 

bila u Vijeću zanimajući se za koncesiju na području sjeverozapadne Hrvatske, a da je o radijskim 

emisijama govorila u kontekstu višegodišnjeg iskustva koje ona i njeni kolege imaju u njihovoj 

proizvodnji. Požalila se na veliki utjecaj marketinga na konačni izgled emisija, ničim ne dajući do 

znanja da se radi o lažiranju kakvog je spomenula u razgovoru za jedan portal (Vijeće vodi bilješke o 

svim sastancima, pa i o sastanku na kojem je bila gospođa Lekšić).  

Vijeće izražava žaljenje što mu gospođa Lekšić ili netko drugi nije poimenično naveo nakladnike koji 

kako tvrdi lažiraju emisije te ju poziva da to čim prije učini kako bi moglo obaviti izvanredni nadzor i 

poduzeti odgovarajuće mjere.  

 

 


